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PROTOKÓŁ Nr XLIX/2022 

z sesji RADY MIASTA WĄBRZEŹNO 

 

z dnia 30 listopada 2022 r. 

 

 

     Sesja Rady Miasta Wąbrzeźno odbyła się w sali numer 19 Urzędu Miasta przy ulicy 

Wolności 18.  

Rozpoczęcie XLIX sesji nastąpiło o godzinie 13.30. 

Zakończenie XLIX sesji nastąpiło o godzinie 15.05. 

 

Ad 1 

     Otwarcia XLIX sesji Rady Miasta Wąbrzeźno dokonała jej Przewodnicząca pani Aleksandra 

Basikowska. Następnie pani Aleksandra Basikowska  poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 

1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym obrady będą transmitowane  i 

utrwalone za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

   Powitała zgromadzonych: Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno, Burmistrza Wąbrzeźna pana 

Tomasza Zygnarowskiego, Zastępcę Burmistrza pana Wojciecha Trzcińskiego, panią Mariolę 

Frankowską Skarbnika Miasta, panią Dorotę Stempską Sekretarz Miasta, panią Monikę 

Kochowicz Radcę Prawnego Urzędu Miasta, dyrektorów miejskich placówek oświatowych, 

prezesów miejskich spółek, pracowników Urzędu Miasta, a także mieszkańców, oglądających 

obrady za pośrednictwem Miejskiej Telewizji Kablowej. 

 

Ad 2 

    Pani Aleksandra Basikowska na podstawie listy obecności stwierdziła quorum. Oznajmiła, 

że w obradach uczestniczy 14 radnych. 

   W sesji nie uczestniczył: Radny Pan Maciej Murawski. 

Ad 3 

  Przewodnicząca Rady odczytała propozycję porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjnym. 
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5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie organizacji wspólnej obsługi przez 

Urząd Miasta Wąbrzeźno. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej 

dla podmiotów prowadzących żłobek lub zatrudniających opiekunów dziennych oraz 

dziennych opiekunów prowadzących działalność na własny rachunek na terenie Gminy 

Miasto Wąbrzeźno w okresie od 1 stycznia 2023 r. do 31 grudnia 2023 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu na cele 

przewozu dzieci niepełnosprawnych. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczej Straży Pożarnej biorących udział          

w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Miasto Wąbrzeźno      

z organizacjami pozarządowymi w roku 2023. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii 

na lata 2022-2025. 

12. Wolne głosy. 

13. Zamknięcie XLIX sesji Rady Miasta. 

 

    Nikt nie złożył wniosku w przedmiocie zmiany porządku obrad XLIX sesji Rady Miasta 

Wąbrzeźno. 

 

Ad 4 

  

   Pan Tomasz Zygnarowski zapoznał z Informacją o pracy Burmistrza w okresie 

międzysesyjnym – załącznik nr 3 

Ad 5 

    Przewodnicząca Rady Miasta Wąbrzeźno  poinformowała, że wszystkie złożone na XLIX 

sesję Rady Miasta Wąbrzeźno projekty uchwał zostały przedstawione i omówione podczas 

wspólnego posiedzenia wszystkich komisji Rady Miasta, które odbyło się w dniu 28 listopada 

br. o godzinie 13.30. 

  Pan Tomasz Zygnarowski Burmistrz Wąbrzeźna poinformował, że  1 stycznia 2016 roku 

weszły w życie przepisy ustawy z dnia 25 czerwca 2015 r. Dz.U. poz.1045 o zmianie ustawy   

o samorządzie gminnym oraz niektórych ustaw wprowadzające możliwości bardziej 
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elastycznego i efektywniejszego zarządzania obsługą samorządowych jednostek 

organizacyjnych realizujących zadania publiczne. Stworzenie wspólnej obsługi umożliwiło 

standaryzację zadań działań obsługowych, poprawienie jakości procesów zarządczych, a także 

pośrednio poprawienie jakości realizowanych usług. Zgodnie z art. 10 a ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2015 r., poz. 1515 z późn. zm.) gmina może zapewnić 

wspólną obsługę prawną administracyjną, finansową oraz organizacyjną dla jednostek sektora 

finansów publicznych funkcjonujących na terenie gminy. Takie rozwiązanie w naszej gminie  

odbywa się poprzez urząd gminy i wymagało określenia w drodze uchwały Nr XXIII/121/16 

Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 30 listopada 2016 r. w sprawie organizacji wspólnej obsługi  

przez Urząd Miasta Wąbrzeźno, jednostki obsługującej, jednostek obsługiwanych oraz zakresu 

obowiązków powierzonych jednostce obsługującej w ramach wspólnej obsługi, w tym: dla 

Gimnazjum Nr 1, które funkcjonowało do 31 sierpnia 2019 r. i jego działalność została 

zakończona Uchwałą Nr XIV/89/19 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 26 listopada 2019 r.              

w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum nr 1 im. Ks. Stefana Kard. 

Wyszyńskiego w Wąbrzeźnie.  

    Zaproponowana zmiana to  odstąpienie od obsługi jednostki , której działalność została 

zakończona. Zmiana wcześniej nie została wprowadzona, ponieważ do tej pory obsługiwane są 

dokumenty dotyczące przede wszystkim pracowników po byłej jednostce budżetowej 

Gimnazjum nr 1. 

 

Uchwała Nr XLIX/302/22 w sprawie organizacji wspólnej obsługi przez Urząd Miasta 

Wąbrzeźno została podjęta przy 14 głosach „za” - załącznik nr 4 

 

Ad 6 

    Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że powyższy projekt uchwały jest kolejną z rodzaju 

podatków i opłat lokalnych. Przypomniał, że Rada Miasta podjęła na poprzedniej sesji uchwałę 

w sprawie podatku od nieruchomości, który w roku 2023 wzrośnie o 11,8%. Przekazał, że 

analogiczne zwiększenie proponuje się w projekcie uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych tj. 11,8 %. Zaznaczył, że proponowany wzrost 

odbiega od obecnego poziomu inflacji. Oświadczył, że proponowana podwyżka podatku od 

środków transportowych przyniesie wpływ do budżetu miasta na 2023 rok kwote na poziomie 

350,000,00 zł. Podkreślił, że w odróżnieniu od podatku od nieruchomości, stawka podatku od 

środków transportowych nie wzrasta do wartości maksymalnej określonej w obwieszczeniu 
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Ministra Finansów i Polityki Regionalnej z dnia 22 lipca 2022 roku w sprawie górnych granic 

stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na 2022 rok. 

 

Uchwała Nr XLIX/303/22 sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych  została podjęta przy 14 głosach „za” - załącznik nr 5 

 

Ad 7 

    Pan Wojciech Trzciński Zastępca Burmistrza Wąbrzeźna poinformował, że zgodnie                   

z art. 60 ustawy z dnia 4 lutego 2011 roku o opiece nad dziećmi w wieku 

do lat 3 (Dz.U. z 2022 roku poz. 1324 i 1383) podmioty prowadzące niepubliczne żłobki lub 

kluby dziecięce lub zatrudniające dziennych opiekunów gminy (osoby fizyczne, osoby prawne 

i jednostki organizacyjne nieposiadające osobowości prawnej) oraz osoby, o których mowa 

w art. 36 ust. 1 pkt 1, tj. opiekunowie dzienni, mogą otrzymać na dziecko objęte opieką 

w żłobku lub klubie dziecięcym lub przez dziennego opiekuna dotację celową z budżetu gminy. 

Wysokość i zasady ustalania oraz rozliczania dotacji celowej określa Rada Miasta w drodze 

uchwały. 

    Celem przyznania dotacji jest wspieranie systemu opieki nad dziećmi do lat 3 poprzez 

zwiększenie liczby miejsc w placówkach działających na terenie miasta. Dotacja może być 

przyznana podmiotom wpisanym do rejestru żłobków i klubów dziecięcych oraz opiekunów 

dziennych prowadzonych przez Burmistrza Wąbrzeźna. Wg raportu z ewidencji ludności                       

w Wąbrzeźnie na dzień 8 listopada 2022 r. zameldowanych było 388 dzieci w wieku do lat 3. 

 

Uchwała Nr XLIX/304/22  w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania 

dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobek lub zatrudniających 

opiekunów dziennych oraz dziennych opiekunów prowadzących działalność na 

własny rachunek na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno w okresie od 1 stycznia 

2023 r. do 31 grudnia 2023 r. została podjęta przy 14 głosach „za” - załącznik nr 6 

 

Ad 8 

Pan Wojciech Trzciński oznajmił, że wprowadzenie nowej wysokości stawek jest 

uzasadnione dostosowaniem do wymogów znowelizowanych przepisów ustawy Prawo 

oświatowe, które weszły w życie z dniem 27 października 2022 r. Uchwała wchodzi w życie 

dniem 1 listopada 2022 r., co jest uzasadnione koniecznością zapewnienia korzystnych 

rozwiązań legislacyjnych związanych ze stawkami za przewóz. W konsekwencji nie stosuje się 
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ustawowego 14-dniowego vacatio legis. Niestosowanie 14-dniowego vacatio legis jest 

możliwe z uwagi na możliwość zastosowania w podanym przypadku wyjątków z art. 4 ust. 2 

lub ust. 5 ustawy o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych 

(zwana dalej AktyNormU). W art. 4 ust. 2 AktyNormU postanowiono, że w uzasadnionych 

przypadkach akty normatywne, z zastrzeżeniem ust. 3, mogą wchodzić w życie w terminie 

krótszym niż czternaście dni, a jeżeli ważny interes państwa wymaga natychmiastowego 

wejścia w życie aktu normatywnego  i zasady demokratycznego państwa prawnego nie stoją 

temu na przeszkodzie, dniem wejścia w życie może być dzień ogłoszenia tego aktu w dzienniku 

urzędowym. Z kolei w art. 5 AktyNormU postanowiono, że przepisy art. 4 nie wyłączają 

możliwości nadania aktowi normatywnemu wstecznej mocy obowiązującej, jeżeli zasady 

demokratycznego państwa prawnego nie stoją temu na przeszkodzie. Proponowana zmiana 

przyczyni się do zmniejszenia dysproporcji pomiędzy ponoszonymi, a refundowanymi 

kosztami dowozu. Zmiana systemu zwrotu kosztów jest koniecznym wsparciem dla rodziców, 

bez którego wielu z nich nie będzie w stanie realizować dowozu swoich dzieci do placówek 

oświatowych. W takiej sytuacji gmina będzie obowiązana do zorganizowania specjalistycznych 

usług transportowych, które nie wszędzie są osiągalne, a tam gdzie są wykonywane, 

niejednokrotnie wymagają od gminy poniesienia kosztów znacząco wyższych niż refundacja 

oferowana rodzicom. 

   Przytoczone powyżej argumenty uzasadniają odstąpienie od ogólnej zasady 14-dniowego 

vacatio legis dla danej uchwały. 

 

Uchwała Nr XLIX/305/22  w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu na cele przewozu dzieci niepełnosprawnych została podjęta przy 14 

głosach „za” -załącznik nr 7 

 

Ad 9 

Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że uchwała nr XXX/200/21 Rady Miasta 

Wąbrzeźno z dnia 23 czerwca 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

dla członków Ochotniczej Straży Pożarnej biorących udział w działaniach ratowniczych lub 

szkoleniu pożarniczym (Dz. Urz. Woj. Kuj.-Pom. z 2021 r. poz. 3307) utraciła swoją moc 

w dniu 1 stycznia 2022 r. w związku z faktem wyeliminowania podstawy prawnej do jej 

podjęcia, tj. art. 28 ustawy z dnia 24 sierpnia 1991 r. o ochronie przeciwpożarowej. W związku 

z powyższym ustalenia dotyczące wysokości i sposobu naliczenia ekwiwalentu powinny 

obowiązywać z dniem 1 stycznia 2022 r. 
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Uchwała Nr XLIX/306/22  zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczej Straży Pożarnej 

biorących udział  w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub 

ćwiczeniu została podjęta przy 14 głosach „za” -załącznik nr 8 

Ad 10 

   Pan Wojciech Trzciński oznajmił, że Gmina Miasto Wąbrzeźno prowadzi współpracę z 

organizacjami pozarządowymi. Ustawa z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie określa sferę zadań publicznych, w której samorząd powinien 

współpracować z organizacjami pozarządowymi. Powyższa ustawa nakłada na organ 

stanowiący jednostki samorządu terytorialnego obowiązek uchwalenia rocznego lub 

wieloletniego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ww. ustawy. 

    Zgodnie z ustawą o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie niniejszy program 

określa cele, zasady oraz zakres przedmiotowy współpracy. Definiuje formy współpracy, a 

także priorytetowe zadania publiczne. Ponadto określa okres i sposób realizacji programu jak 

również wysokość środków przeznaczonych na jego realizację. W programie opisano sposób 

oceny realizacji programu, informację o sposobie tworzenia programu oraz 

o przebiegu konsultacji. Zawarto także informację dotyczącą trybu powoływania i zasad 

działania komisji konkursowej powoływanej rokrocznie do opiniowania ofert składanych  

w otwartych konkursach ofert. 

   Pan Wojciech Trzciński przekazał, że w uchwale zmienia się wysokość kwoty, którą 

zaplanowano dla organizacji pozarządowych. Dodał, że w porównaniu do roku poprzedniego 

powyższa kwota została zwiększona i wynosi 550.000,00 zł. Następnie Pan Wojciech Trzciński 

przekazał, że jest zdegustowany tym, co wydarzyło się podczas wspólnego posiedzenia 

wszystkich Komisji Rady Miasta Wąbrzeźno w dniu 28 listopada br., gdzie jeden z Radnych 

Rady Miasta Wąbrzeźno zaproponował obniżenie kwoty dla organizacji pozarządowych                     

o 100.000,00 zł. Oznajmił, że rozumie intencje Radnego dotyczące szukania sposobów 

oszczędności w budżecie miasta. Podkreśli, że w jego odczuciu szukanie oszczędności                   

w szeroko rozumianym sporcie, na dzieciach czy seniorach nie jest wskazane. Podziękował 

wszystkim Radnym, którzy podczas wspólnego posiedzenia wszystkich komisji Rady Miasta w 

głosowaniu odrzucili powyższy wniosek Radnego i tym samy utrzymano kwotę 550.000,00 zł.   
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Uchwała Nr XLIX/307/22  w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Miasto Wąbrzeźno  z organizacjami pozarządowymi w roku 2023 została podjęta     

przy 13 głosach „za”  

                                                    1 głos „wstrzymuje się od głosu” -załącznik nr 9 

Ad 11 

Pani Dorota Gumuła Dyrektor Wąbrzeskiego Centrum Profilaktyki Terapii i Integracji 

Społecznej poinformowała, że z artykułu 41  ust. 2 ustawy z dnia 26 października 1982 r. 

o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz art. 10 ust. 3 ustawy z dnia 

29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii oraz ustawy z 17 grudnia 2021 o zmianie 

ustawy o zdrowiu publicznym oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. 2469) wynika, iż do 

wyłącznej kompetencji Rady Miasta Wąbrzeźno należy uchwalenie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 

lata 2022 – 2025. W Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022  - 2025, stanowiącym załącznik do 

uchwały Nr XXXIX/260/22 z dnia 30 marca 2022 r., zmianie ulega harmonogram do Programu 

– określony w rozdziale III pkt 2, który, zgodnie z zaleceniami Najwyższej Izby Kontroli, 

powinien być ustalany na dany rok budżetowy.  

Pan Tomasz Zygnarowski Burmistrz Wąbrzeźno zgłosił w ramach autopoprawki zmianę do 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025 

dotyczącą § 3. Zaproponował § 3: „§3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”, otrzymał 

następujące brzmienie: „ §3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą 

od 1 stycznia 2023 roku”.  

 

Autopoprawka wniesiona przez Burmistrza Wąbrzeźna została podjęta przy              

14 głosach „za”. 

Uchwała Nr XLIX/308/22  zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025 została podjęta przy 14 głosach 

„za” -załącznik nr 10 
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Ad 12 

    Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że na adres poczty elektronicznej zostały 

wysłane dwa Protokoły nr XLVII/22 i XLVIII/22. Protokoły wysłane zostały w wersji 

edytowanej z możliwością wprowadzenia poprawek. Oznajmiła, że jeśli nie ma uwag, uważa, 

że powyższe protokoły zostały przyjęte. 

   Pan Aleksander Czarnecki zapytał Burmistrza Wąbrzeźna, jak przedstawia się obecnie tempo 

prac największej aktualnie drogowej inwestycji w Gminie Miasto Wąbrzeźno w roku bieżącym 

i jaki jest plan prac na rok 2023. Następnie Pan Aleksander Czarnecki złożył wniosek                      

o następującej treści: „ Przez Wąbrzeźno przejeżdża pociąg  Intercity łączący Bydgoszcz                   

i Warszawę. Przejeżdżają dwa takie pociągi, jeden pod nazwą Noteć drugi Rejewski, które nie 

zatrzymują się w Wąbrzeźnie. Zatrzymują się w okolicznych miejscowościach - w Kowalewie 

Pomorskim i Jabłonowie Pomorskim. Jedna i druga miejscowość jest od Wąbrzeźna mniejsza 

lecz nie można umniejszać ich roli istotnych węzłów kolejowych. Pociąg Intercity trasę do 

stolicy przemierza w niespełna trzy godziny, co jest tempem zadowalającym. Wielu 

mieszkańców Wąbrzeźna od czasu do czasu wyjeżdża do stolicy. Ponadto drugą stacją 

docelową tego pociągu jest miasto Bydgoszcz czyli stolica naszego województwa. W związku 

z powyższym wnioskuje, choćby ze względu na liczbę studentów uczących się w Bydgoszczy 

i Warszawie oraz liczbę osób, które od czasu do czasu do stolicy w różnych sprawach się udają, 

aby Burmistrz Wąbrzeźna wystąpił do spółki PKP Intercity z wnioskiem, aby przy okazji 

korekty rozkładu jazdy uwzględnić możliwość, aby chociaż jeden z ww. pociągów 

zatrzymywał się w Wąbrzeźnie”.  

   Pan Tomasz Zygnarowski, odnosząc się do pierwszej kwestii zgłoszonej przez Radnego Pana 

Aleksandra Czarneckiego dotyczącego tempa prac na osiedlu Ptasim oznajmił, że inwestycja 

prowadzona w miesiącach listopadzie i grudniu zdeterminowana jest panującymi warunkami 

atmosferycznymi, które nie są optymistyczne. Jednak plan na 2022 rok można uznać za 

wykonany i realizowany. Przekazał, że otrzymał informację od kierownika budowy, iż obecnie 

pojawiły się problemy na rynku z płynnością dostaw kostki betonowej. Dodał, że prace 

drogowe zaplanowane na 2022 rok są realizowane. Przekazał, że być może nie zostanie                

w obecnym roku wykonane oświetlenie drogowe na ulicach: Poziomkowej, Czereśniowej, 

Malinowej, Gruszkowej, Cytrynowej i Truskawkowej. Jednak powyższe prace nie wynikały       

z przyjętego harmonogramu robót lecz prośby Burmistrza Wąbrzeźna.  

   Pan Tomasz Zygnarowski, odnosząc się do wniosku Radnego Aleksandra Czarneckiego           

w  kwestii pociągu PKP Intercity, oznajmił, że inicjatywa jest bardzo trafna i pokrywa się               
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z postulatami mieszkańców Wąbrzeźna przedstawianymi podczas spotkań Burmistrza 

Wąbrzeźna c cyklu „Porozmawiajmy o Twojej okolicy”. Następnie Pan Tomasz Zygnarowski 

poinformował, że jest na etapie tworzenia pisma do Zarządu PKP Intercity. Dodał, że 

przygotowane pismo podpisze również Starosta Wąbrzeski. Oświadczył, że poinformuje 

Radnych Rady Miasta o treści odpowiedzi, jaką otrzyma od zarządu PKP Intercity.  

   Pan Marcin Lewicki Radny Rady Miasta oznajmił, że chciałby w dniu dzisiejszym nawiązać 

do rozmowy z Burmistrzem Wąbrzeźna oraz Zastępcą Burmistrza, która miała miejsce podczas 

wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji Rady Miasta w dniu 28 listopada br. Przekazał, że 

przedstawił wątpliwość co do konfliktu interesów w kwestii udziału pracownika Urzędu Miasta 

w pracach Komisji Konkursowej ofert dla organizacji pozarządowych. Przypomniał, że 

otrzymał wówczas dwie odpowiedzi, że jeżeli Zastępca Burmistrza uczestniczy w powyższej 

Komisji to oznacza, że nie ma tu żadnego konfliktu i taka sytuacja może mieć miejsce. Druga 

odpowiedź bardziej konkretna wskazywała, że w sytuacji obradowania nad jedną konkretną 

organizacją pozarządową Zastępca Burmistrza może opuścić posiedzenie Komisji, a następnie 

wrócić na obrady. Następnie Pan Marcin Lewicki przekazał, że poszukał na stronach 

internetowych informacji w przedmiocie ww. konfliktu interesów i okazało się, iż istnieje 

bardzo wiele opisanych podobnych sytuacji oraz komentarzy.  

   Pan Marcin Lewicki oznajmił, że chciałby przytoczyć fragment artykułu opisanego na stronie 

internetowej portalu organizacji pozarządowych o następującej treści: „ Do prac Komisji z 

ramienia organu wykonawczego powołany jest pracownik Urzędu, nie zawsze jednak jest to 

możliwe wykluczenie pracownika Urzędu z działań Komisji Konkursowej następuje na 

podstawie przepisów Kodeksu postepowania administracyjnego dotyczącego wyłączenia 

pracownika. Zgodnie z przepisami w pracach nie może brać udział pracownik, który pozostaje 

z jedną ze stron w takim stosunku prawnym, że wynik sprawy może mieć wpływ na jego prawa 

lub obowiązki, oznacza to że zewnętrzne zobowiązania nie mogą wpływać na rzetelność pracy, 

w tym wypadku na ocenę złożonych ofert. W związku z tym urzędnik nie może być członkiem 

Komisji Konkursowej. Nie wystarczy wstrzymanie się od głosu bo taka osoba jest wówczas 

formalnie członkiem Komisji Konkursowej i jest liczona do quorum i ma wpływ na powstanie 

decyzji w tym przypadku oceny pozostałych ofert”. Następnie Pan Marcin Lewicki oznajmił, 

że nie będzie czytał dalej już treści całego artykułu. Poinformował, że podczas wspólnego 

posiedzenia wszystkich Komisji w dniu 28 listopada br. została udzielona informacja, że 

Stowarzyszenie SOS dla Zwierząt nie składało wniosku o dotację z puli środków dla organizacji 

pozarządowych. Jednak Radna Pani Beata Wiśniewska, która jest członkiem powyższego 
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Stowarzyszenia, przyznała, iż w latach wcześniejszych poprzedniej kadencji Stowarzyszenie 

aplikowało o fundusze na swoją działalność w celu sfinansowania tzw. czipowania psów w 

mieście. Następnie Pan Marcin Lewicki zaapelował do Burmistrza Wąbrzeźna, aby w 

przyszłości brać pod uwagę przytoczone wyżej przepisy prawa w celu uniknięcia ewentualnych 

wątpliwości i konfliktów interesów przy obsadzie osób do Komisji Konkursowej ofert dla 

organizacji pozarządowych.  

   Pan Tomasz Zygnarowski, odnosząc się powyższej kwestii przedstawionej przez Radnego 

Marcina Lewickiego, oznajmił, że jeżeli Radny widzi jakiś konkretny przypadek 

nieprawidłowości w pracach Komisji Konkursowej, to prosi o wskazanie i przedstawienie. 

Przekazał, że według jego oceny i wiedzy wszystkie procedury zostały przeprowadzone 

zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. Podziękował Radnemu za troskę w przedmiocie 

przyszłej działalności Komisji w kontekście zgodności z normami prawnymi.  

   Pan Marcin Lewicki przekazał, że nie jest jego celem i zamiarem rozliczania przeszłości             

i zagłębiania się czasy, które już przeminęły. Zaznaczył, że jego celem jest, aby kolejne 

Komisje Konkursowe działały zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa i wyniki oceny 

ofert nie budziły wątpliwości. Dodał, że nie ma żadnych złych intencji, a jego celem jest 

wyłącznie zwrócenie uwagi na obowiązek przestrzegania przepisów prawa.  

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że rzeczą ludzką jest popełniać błędy i popełniać 

pomyłki. Zaznaczył, że ilość różnego rodzaju kontroli, które na przestrzeni ostatnich dwóch lat 

obejmowały Urząd Miasta Wąbrzeźno, pozwalają uznać, iż nie zostały popełnione jakieś rażące 

błędy, przynajmniej kontrolowanych w obszarach działalności Gminy Miasto Wąbrzeźno. 

Podkreślił, że należy również pamiętać, iż zmienia się bardzo często na przestrzeni lat 

interpretacja przepisów prawa i często bywa tak, że jakaś działalność kiedyś była możliwa               

i zgodna z prawem, a później następuje odmienna wykładnia prawa, co powoduję zmianę 

sposobu działalności i konieczność zmiany lokalnych przepisów i uchwał. Dlatego zawsze 

warto daną sytuację rozpatrywać w obszarze  przepisów obowiązujących w danych okresie 

czasu.  

   Pan Marcin Lewicki oznajmił, że chciałby się dziś jeszcze odnieść do kwestii poruszonej na 

ostatniej sesji Rady Miasta, dotyczącej nagród Burmistrza Wąbrzeźna przyznanych dla 

dyrektorów szkół z okazji Dnia Edukacji Narodowej. Następnie Pan Marcin Lewicki przekazał, 

że na jego pytanie dotyczące powyższych nagród otrzymał od Burmistrza Wąbrzeźna, Zastępcy 

Burmistrza, Radcy Prawnego Urzędu, Przewodniczącej Rady oraz Radnego Pana Aleksandra 

Czarneckiego odpowiedź, iż obowiązujące przepisy RODO nie pozwalają na ujawnienie 
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określonych danych i informacji. Oznajmił, że w tzw. okresie międzysesyjnym między 

październikiem a listopadem zwykły mieszkaniec Wąbrzeźna w drodze zapytania w ramach 

informacji publicznej otrzymał na te same pytania wyczerpujące odpowiedzi. Dodał, że 

mieszkaniec miasta zadał znacznie więcej pytań, na które także otrzymał wyczerpujące 

odpowiedzi. Pytania dotyczyły: Jakiej wysokości nagrodę otrzymał burmistrz z okazji Dnia 

Edukacji Narodowej, ile wynosił w tym roku fundusz na nagrody dla dyrektorów szkół, na 

jakiej podstawie prawnej wnioskodawcą nagród dla dyrektorów szkół był Zastępca Burmistrza, 

jaka jest wysokość wynagrodzeń pracowników Urzędu Miasta. Oświadczył, że jest bardzo 

zdziwiony i zaskoczony tym, że zwykły mieszkaniec Wąbrzeźna może otrzymać wyczerpujące 

odpowiedzi na zadane pytania, a Radny Rady Miasta takich odpowiedzi otrzymać nie może           

i jak ta cała sytuacja przekłada się na kwestię przestrzegania przepisów prawa przez Burmistrza 

Wąbrzeźna. 

   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że Radny Rady Miasta zadał pytania na sesji, co bardzo 

utrudnia udzielenie dokładniej i wyczerpującej odpowiedzi bez możliwości sprawdzenia 

konkretnych danych i dokładnego zapoznania się z tematyką dopytywanych kwestii. Przekazał, 

że ww. mieszkaniec miasta zadał pytania na piśmie w trybie o dostępie do informacji 

publicznej, w związku z powyższym otrzymał odpowiedź w terminie 7 dni po wnikliwym 

sprawdzeniu danych i zbadaniu wszystkich dopytywanych kwestii i zagadnień. Następnie Pan 

Tomasz Zygnarowski zaproponował Radnemu Marcinowi Lewickiemu, aby również zadawał 

pisemne pytania w drodze o dostępie do informacji publicznej i wówczas może oczekiwać na 

precyzyjną i wyczerpującą odpowiedź w oznaczonym ustawowo terminie. Podkreśli, że trudno 

bez dokładnego sprawdzenia dopytywanych na sesji tematów udzielić dokładnej i rzetelnej 

odpowiedzi. Ponadto zawsze należy sprawdzić i zbadać, jakiej informacji można udzielić, gdyż 

nie wszystkie dane i zagadnienia mogą zostać poddane do publicznej wiadomości.  

    Pan Marcin Lewicki przekazał, że doskonale rozumie, iż nie zawsze można na bieżąco 

udzielić dokładnej odpowiedzi i informacji na określone pytania i nie oczekuje od Burmistrza 

Wąbrzeźna, że ma wiedzę na każdy temat. Zaznaczył, że jeśli Burmistrz Wąbrzeźna nie może 

w danej chwili udzielić rzetelnej odpowiedzi, to zawsze może poprosić o krótką przerwę lub 

poprosić swoich współpracowników, pracowników Urzędu czy Radcę Prawnego Urzędu               

o przygotowanie stosownej informacji, a następnie udzielić odpowiedzi na pytanie. 

   Pan Marcin Lewicki zwrócił się do Pani Moniki Kochowicz Radcy Prawnego Urzędu Miasta 

przypominając, że na poprzedniej sesji Rady, dokonując uzasadnienia dla wniosków złożonych 

przez Zastępcę Burmistrza w kwestii nagród dla dyrektorów miejskich placówek oświatowych 
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stwierdziła, iż dokonał tej czynności w związku z tym, że Kierownik Wydziału Oświaty, 

Zdrowia, Kultury, Sportu i Rekreacji przebywa na zwolnieniu lekarskim. Dodał, że Radca 

Prawny Urzędu wyjaśnił, że Zastępca Burmistrza mógł wystąpić z powyższymi wnioskami, 

ponieważ jest bezpośrednim przełożonym Kierownika Wydziału Oświaty, Zdrowia, Kultury, 

Sportu i Rekreacji i może dokonywać pod jego nieobecność określonych czynności. Następnie 

Pan Marcin Lewicki poinformował, że podjęta w czerwcu 2022 roku przez Radę Miasta 

Wąbrzeźno uchwała jednoznacznie wskazuje, jaki podmiot może występować do Burmistrza 

Wąbrzeźna z wnioskiem o przyznanie nagród dla dyrektorów miejskich placówek 

oświatowych. Przypomniał, że zgodnie z podjętą uchwałą z powyższym wnioskiem może 

występować: Kierownik Wydziału Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Rekreacji, Rada 

Pedagogiczna.  

     Pan Marcin Lewicki zapytał Radcę Prawnego Urzędu czy w sytuacji, kiedy Zastępca 

Burmistrza również przebywałby na zwolnieniu lekarskim, to wówczas Burmistrz Wąbrzeźna 

sam wystąpiłby z wnioskiem o nagrody dla dyrektorów miejskich placówek oświatowych. 

    Pani Monika Kochowicz Radca Prawny Urzędu oznajmiła, że Radny dziś zadaje pytanie na 

przyszłość, które jest na dzień dzisiejszy zdarzeniem niepewnym i nie wiadomo czy zaistnieje. 

Przekazała, że jeżeli w przyszłości powyższa sytuacja będzie miała miejsce i się wydarzy, to 

wówczas dokona prawnej analizy i udzieli Radnemu odpowiedzi.  

   Pan Aleksander Czarnecki, odnosząc się do wcześniejszej wypowiedzi Radnego Marcina 

Lewickiego przekazał, że nie przypomina sobie, aby w kwestii powyższego tematu na ostatniej 

sesji Rady cokolwiek mówił o tzw. RODO. Oznajmił, że z tego, co pamięta, to Radny Marcin 

Lewicki również głosował za przyjęciem uchwały w sprawie ustalenia kryteriów i trybu 

przyznawania nagród dla nauczycieli. Dodał, że chciał przypomnieć, iż wszystko co dotyczy 

wysokości ustalania kwot nagród dla nauczycieli określone jest w powyższej uchwale Rady 

Miasta Wąbrzeźno.  

   Pan Wojciech Trzciński Zastępca Burmistrza, odnosząc się do wcześniejszej wypowiedzi 

Radnego Marcina Lewickiego dotyczącej konfliktu interesu urzędnika w pracach Komisji 

Konkursowej, zapytał Radnego, jakie konkretnie Stowarzyszenia miał na myśli.  

   Pan Marcin Lewicki oświadczył, że w swojej wcześniejszej wypowiedzi miał na myśli 

Stowarzyszenie Inicjatywa, którego inicjatorem był Pan Wojciech Trzciński. 

   Pan Wojciech Trzciński oznajmił, że od chwili powołania na Zastępcę Burmistrza Wąbrzeźna 

zrezygnował z członkostwa w Stowarzyszeniu Inicjatywa. 
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   Pan Marcin Lewicki przekazał, że również w momencie uzyskania mandatu Radnego Rady 

Miasta zrezygnował z członkostwa w Stowarzyszeniu Inicjatywa. Oznajmił, że według jego 

wiedzy Pan Wojciech Trzciński jest obecnie honorowym członkiem Stowarzyszenia Inicjatywa 

i nadal uczestniczy w spotkaniach i nadal utrzymuje kontakt z ww. stowarzyszeniem.  

    Pan Wojciech Trzciński poinformował, że jako mieszkaniec miasta uczestniczy nie tylko       

w spotkaniach i zebraniach Stowarzyszenia Inicjatywa, ale też wielu innych stowarzyszeń, gdyż 

ma do tego prawo jak każdy mieszkaniec Gminy Miasto Wąbrzeźno.  

   Pan Aleksander Czarnecki oznajmił, że na tzw. nadzwyczajnej sesji Rady Miasta zwołanej 

na wniosek Burmistrza Wąbrzeźna Radni przyjęli zmianę do budżetu miasta na 2022 rok 

dotyczącą wprowadzenia kwot na wypłatę tzw. dodatków węglowych. Zapytał, jaka kwote na 

dodatki węglowe na dzień dzisiejszy dysponuje MOPS, ile MOPS wypłacił dodatków 

węglowych i jaka jest kolejka jeszcze oczekujących na wypłatę dodatku węglowego. 

  Pani Anna Wróblewska Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąbrzeźnie 

poinformowała, że na dzień dzisiejszy MOPS wypłacił na cele dodatku węglowego wszystkie 

otrzymane środki. Oznajmiła, że pracownicy MOPS przygotowali listę osób oczekujących na 

wypłatę dodatku węglowego i złożyli zapotrzebowanie na kwotę około 700.000,00 zł. Dodała, 

że w Gminie Miasto Wąbrzeźno zostało złożonych 1.200 wniosków w przedmiocie wypłaty 

dodatku węglowego. Do wypłaty pozostało około 230 wniosków. 

   Pani Aleksandra Basikowska w związku z informacjami dotyczącymi cen energii 

elektrycznej oraz koniecznością oszczędzania zapytała Burmistrza Wąbrzeźna, jak w roku 

bieżącym będzie wyglądała kwestia iluminacji świątecznych w okresie zbliżających się Świąt 

Bożego Narodzenia.  

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że w roku bieżącym iluminacje świąteczne będą 

zamontowane wyłącznie w centrum miasta i będą oświetlały rynek tylko przez kilka dni. Dodał, 

że na terenie Pl. Jana Pawła II tradycyjnie oprócz iluminacji zostanie także zamontowana               

i oświetlona choinka. Następnie Pan Tomasz Zygnarowski oświadczył, że w związku                      

z planowaną oszczędnością energii elektrycznej, od stycznia 2023 roku zaplanowano w mieście 

w godzinach od 23.00 do 05.00 wyłączenia lamp oświetlenia drogowego. Oznajmił, że z tego 

tytułu w roku 2023 kwota oszczędności będzie na poziomie około 120.000,00 zł – 130.000,00 

zł.  
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  Pan Tomasz Zygnarowski zaprosił Radnych Rady Miasta, obecnych na sesji gości oraz 

mieszkańców Wąbrzeźna oglądających obrady na Jarmark Bożonarodzeniowy, który odbędzie 

się w dniu 8 grudnia br. w godzinach od 14.00 do 17.00. 

    Pan Sebastian Ignasiak Radny Rady Miasta poinformował, aby w związku ze zbliżającymi 

się Świętami Bożego Narodzenia i związanymi z tym zakupami internetowymi zwrócić 

szczególną uwagę na możliwość oszustw i wyłudzania pieniędzy. Zaapelował, aby szczególnie 

uważać na przestępstwa w internecie i nie podawać własnych haseł i kodów PIN do kont 

bankowych.  

   Ad 13 

   Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Pani Aleksandra Basikowska 

zamknęła XLIX sesję w VIII kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno w dniu 30 listopada 2022 roku. 

Poprosiła o wyłączenie urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Protokołował: 

Jarosław Niedbała 

 

 

                                                                                         Przewodnicząca Rady 

 

                                                                  Aleksandra Basikowska                                                                                             

 

 

 

 

 

 


